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at Danmark gerne vil komme med forslag til en 
sådan liste. 

Spørgsmål 9: 
Vil ministeren sørge for, at der bliver udarbej- 

det en informationspjece om brugen af attester 
til borgerne, der kan fås på apotekerne? 

Svar: 
Ja, en sådan oplysningsfolder er under udar- 

bejdelse og vil kunne fås på apoteket fra den 25. 
marts 2001. 

Spørgsmål 10: 
Ministeren bedes oplyse, i hvilket omfang en 

borger selv kan bestemme, at vedkommende vil 
have en attest, hvis borgeren er i tvivl om, at det 
er nødvendigt at medbringe en attest. 

Svar: 
Lad mig indledningsvist understrege, at det 

fortsat er sådan, at spørgsmålet om udstedelse af 
en attest kun er relevant for borgere, der får me- 
dicin, der indeholder euforiserende stoffer. Om 
det enkelte lægemiddel indeholder sådanne stof- 
fer, kan apoteket eller eventuelt patientens læge 
oplyse om, jf. også besvarelsen af spørgsmål 2. 
Hvis man får medicin indeholdende euforiseren- 
de stoffer, medfører de nye regler, at den enkelte 
får et tilbud om at få en attest, der vil gælde i alle 
Schengen-lande som dokumentation for, at me- 
dicinen er lægeordineret. Der er således tale om 
et tilbud, som den enkelte kan gøre brug af. Bor- 
geren vil altid kunne begære en attest, hvis der er 
tvivl. 

SpørgSmål 12: 
Det fremgår af bemærkningerne til lovforsla- 

get, at det i tvivlstilfælde vil være sikrest for den 
rejsende at få håndkøbslægemidler udleveret ef- 
ter recept, således at apoteket kan udstede en at- 
test i overensstemmelse med Schengenkonventi- 
onens regler. Hvilke typer af håndkøbsmedicin 
vil i dag være omfattet af kravet om attest, og 
hvem kan oplyse forbrugeren præcist om, hvilke 
lægemidler der er omfattet af attestkrav i over- 
ensstemmelse med Schengenkonventionens reg- 
ler. 

Svar: 
Som oplyst i besvarelsen af spørgsmål 10, er 

spørgsmålet kun relevant, såfremt der er tale om 

medicin, der indeholder euforiserende stoffer. 
Apoteket eller eventuelt den enkeltes egen læge 
kan oplyse om, hvorvidt der i et bestemt hånd- 
købslægemiddel er euforiserende stoffer. Apote- 
ket eller lægen vil også kunne rådgive om, hvil- 
ke muligheder der er for at vælge et lægemiddel, 
der ikke indeholder et euforiserende stof, til be- 
handling af en given lidelse, jf. også besvarelsen 
af spørgsmål 2. 

Spørgsmål 13: 

Hvor mange ekstra recepter forventer ministe- 
ren, der skal udstedes på håndkøbsmedicin for at 
kunne få en attest til brug i Schengenlandene? 

Svar: 

Jeg forventer, at det kun helt undtagelsesvist 
kan komme på tale at udstede en recept på hånd- 
købsmedicin alene med det formål at få en attest, 
jf. også min besvarelse af spørgsmål 12. 

Spørgsmål 14: 

Under henvisning til svaret på spørgsmål 2, jf. 
L 186 -  bilag 8, bedes ministeren oplyse, hvor- 
når oplysninger fra de enkelte lande i Schengen- 
samarbejdet om, hvilke stoffer der vil være om- 
fattet af kravet om attest, vil være fremme på 
apotekerne og i hvilken form, så forbrugerne på 
apoteket kan få afklaret, om der kræves attest til 
den indkøbte medicin. 

Svar: 

Som nævnt i min besvarelse af 16. marts 2001 
af udvalgets spørgsmål nr. 2 har Sundhedsmini- 
steriet bedt Udenrigsministeriet om at indhente 
oplysninger fra de enkelte lande inden for 
Schengen-samarbejdet om, hvilke stoffer der i 
de pågældende lande er omfattet af kravet til at- 
test. Jeg vil igen understrege, at spørgsmålet om 
udstedelse af attest fortsat kun vil komme på ta- 
le, såfremt den enkelte skal have medicin, der in- 
deholder et euforiserende stof. 

Jeg har ikke mulighed for at angive, hvornår 
svarene fra de enkelte lande kan forventes at 
foreligge. Fra dansk side vil vi imidlertid presse 
på for at fa svarene frem så hurtigt som muligt. 
Så snart der foreligger oplysninger fra det enkel- 
te land, vil oplysningerne blive tilstillet apote- 
kerne. 


